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TWO ARRESTED FOR CHILD ABUSE 
Mom and her boyfriend suspects 

 
Mesa County, Colorado— On January 13, 2013, deputies and investigators were 
summonsed to a local hospital to investigate a suspected child abuse involving a 4-year-old, 
male victim. That child remains in the hospital at this time. 
 
On January 22, 2013, Jessie Martinez, 30, of Grand Junction, was booked into the Mesa 
County Detention Facility by parole on violation(s) unrelated to the child abuse 
investigation. Today, Martinez and Ashleigh Wallace, 28, of Grand Junction, were charged 
with the following, related to the child abuse investigation. 

• Martinez: 2 counts of Felony Child Abuse, class 3 felony and Child Abuse, class 2 
misdemeanor. 

• Wallace: Felony Child Abuse, class 3 felony and False Reporting to Authorities, 
class 3 misdemeanor. 

 
Both warrants are attached to this news release, with (on file) booking photos. To request 
the photos in jpeg format, email the PIO. 
 
      ###  
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COMBINED COURT, MESA COUNTY, COLORADO 
 
Criminal Action No. 2013 CR 
 
 
AFFIDAVIT IN SUPPORT OF ARREST WARRANT FOR ASHLEIGH RENEE 

WALLACE, DOB 03/13/1984, WHITE ADULT FEMALE, 5’09” TALL, 200 POUNDS, 

BLUE EYES, BROWN HAIR, SOCIAL SECURITY . 

__________________________________________________________________________ 

PEOPLE OF THE STATE OF COLORADO 

V.S. 

MS. ASHLEIGH RENEE WALLACE, DOB 03/13/1984 

DEFENDANT 

                                                                                                                                                                   
COMES NOW, INVESTIGATOR LISSAH NORCROSS, being of lawful age and first duly 
sworn upon oath, states and alleges in support of an arrest warrant for the above-named 
Defendant as follows: 
  
1.  Your affiant is a duly employed law enforcement officer with the Mesa County Sheriff’s 
Office, Grand Junction, Colorado at all times relevant to this affidavit.  The information 
contained in this affidavit was compiled by your affiant in the course of an official criminal 
investigation by speaking to fellow law enforcement officers, citizen informants, personal 
observations, and reviewing official law enforcement reports.   All locations referred to are in 
Mesa County, Colorado unless specifically noted otherwise. 
 
2. At about 1600 hrs. on 01/13/13 I was contacted by Sgt. M. Lewis and assigned to respond 
to St. Mary’s Hospital Emergency Room concerning a 4 year old child who had been brought 
into the ER room by his mother with severe head injury, Mesa County Sheriff’s Office Case 
#13-1133.  Upon arrival I met with MCSO Cpl. Norris, who advised the child was  

 DOB 02/12/08, and he had been brought in by his biological mother, Ms. Ashleigh 
Wallace, DOB 03/18/84.  Cpl. Norris relayed Ms. Wallace had told ER Dr.  that she 
and her boyfriend, Mr. Jessie Martinez, later determined DOB 07/22/82, had taken  
sledding on Friday, 01/11/13, during which he had crashed and tumbled.  According to Ms. 
Wallace,  had been extra sleepy since then and was found non-responsive this 
afternoon so she had brought him to the ER for care.  Cpl. Norris said Dr.  said he 
found  had a serious brain injury, a broken right arm, and bruising in different stages of 
healing on his back, torso, and genitals.  Cpl. Norris stated Dr.  stated the injuries did 
not match the information given by the mother and he felt it could be non-accidental trauma.  
Cpl. Norris advised  had been quickly taken to surgery with Pediatric Trauma Surgeon 
Dr.  and Neurologist Dr.  



 
3.  Cpl. Norris explained GJPD had initially been advised of this case as they had officers in 
the ER room on an unrelated matter.  Cpl. Norris learned from GJPD officers that Ms. 
Wallace has 2 other children, 6 year old , DOB 01/31/06, and 3 week old 

, DOB 12/25/12, who had been left at her home of 2812 ½ Columbine Park 
Court, Grand Junction, Colorado, with her boyfriend (and  biological father) Mr. 
Jessie Martinez, DOB 07/22/82.  Cpl. Norris learned  and  biological father is 
Mr. Aaron Wallace, DOB 03/06/82. Cpl. Norris advised GJPD had sent officers to the home 
to do a welfare check on the other children, whom they stated were found to be in good 
condition with Mr. Jessie Martinez.  I later viewed GJPD Officer Ferguson’s report (case 
#13-1800), in which he states he specifically did not question Mr. Martinez about the details 
of this case. 
 
4.  Mesa County Department of Human Services Supervisor , Case Manager  
and Inv. R. Tyer arrived and were updated.  Cpl. Norris, Inv. Tyer, and CM  left the 
hospital and tracked down  and , whom they discovered had 
been dropped off by Mr. Martinez at his brother’s home, Mr. Carlos Martinez.  Mr. C. 
Martinez told Inv. Tyer that Mr. J. Martinez had come to his home, asked Mr. C. Martinez to 
watch the kids.  Mr. C. Martinez stated that Mr. J. Martinez told him he was in trouble and 
left.   It should be noted, from this point forward when I refer to “Mr. Martinez” it is 
specifically referring to Mr. Jessie Martinez.     
 
5.   Cpl. Norris, who is a trained child forensic interviewer but was in full deputy uniform, 
spoke with 6 year .  During the interview,  stated he thought cops 
wanted to speak with him because the cops knew about his brother.   said  is 
really nice, but has to go through “bad stuff”, explaining Mr. Martinez plays with  and 
sometimes accidentally gives  bruises because Mr. Martinez plays too hard.   
described Mr. Martinez’s and  playing as “…like fighting playing” and wrestling.  

 said “…this was like a couple days ago when, right, the day before my brother was 
knocked out (pause) I don’t know if he’s knocked out.”   then discussed his brother 
went to sleep and wouldn’t wake up.   said neither Mr. Martinez nor Ms. Wallace knew 
why  wouldn’t wake up and demonstrated his brother was making sounds similar to a 
gurgling, choking, or snoring type sound per Cpl. Norris.  At the end of the interview,  
said Mr. Martinez told him not to tell on him because he would get in trouble, but since cops 
were around  said he had to tell the truth.     
 
6.   DHS Supervisor  and I stayed at St. Mary’s Hospital to interview Ms. Wallace and 
Mr. Wallace, both who we contacted waiting outside the surgery department.  We first spoke 
with Ms. Wallace at about 1700 hrs. on 01/13/13.  We contacted Ms. Wallace as she was 
lying down on her mother’s lap, Ms. Jacqueline Slaugh.  Ms. Wallace was stoic, stated she 
was tired, and had a notable flat affect during much of the interview.  Ms. Wallace said 

 had been unusually sleepy today and when she checked on him this afternoon, she 
found he had urinated in the bed and was not responsive.  Ms. Wallace said she stripped 

 out of his clothes, which is when she became aware of bruises on the left side of his 
head, his chest, his bottom, his genitals, and his right arm was black/blue and swollen.  Ms. 



Wallace stated she did not know what caused  injuries, stating the only thing she 
could think of was she and Mr. Martinez had taken  sledding at Old Powderhorn on 
Friday, 01/11/13, and  had tumbled head over heels 3-4 times.  Ms. Wallace said  
cried, but stated he was okay.  Ms. Wallace said once she got him home, he seemed sick and 
overly tired.  Ms. Wallace stated  did eat dinner, but went to bed early that night and 
slept all night.   
 
7.  Ms. Wallace basically stated  was up and out of bed twice on Saturday, 01/12/13, 
stating she did not see  eat on Saturday, he did drink fluids, but she assumed he was 
just sick.  Ms. Wallace said  slept all Saturday night and awoke at about 1000 hrs. on 
01/13/13.  Ms. Wallace said she then noticed bruises on  face and he wanted to go 
back to sleep so she let him.  Ms. Wallace said when she next checked on  at about 
1300 hrs. on 01/13/13 he was “not conscious,” drooling, and had urinated himself in the bed.  
Ms. Wallace said she stripped his clothes off to clean him up, which is when she noticed 
bruises “all over his body.”  Ms. Wallace said she did not know for certain how  was 
injured, but assumes it was from falling while sledding.  Ms. Wallace stated she called a 
neighbor, Connie McConnell, and had her drive Ms. Wallace and  to the hospital while 
Mr. Jessie Martinez stayed home with the other two children.   
 
8.  Upon questioning, Ms. Wallace said she, Mr. Martinez, and all three children were at 
home all weekend long after returning from the sledding trip.  Ms. Wallace said no one else 
visited the home, the family watched movies both Friday and Saturday night, and  was 
only around her, Mr. Martinez, and his siblings since 01/11/13.  Ms. Wallace said neither she 
nor Jessie left the home Friday night after the sledding, Saturday, or Sunday.  Ms. Wallace 
also stated she had called and spoken with her mother over Friday, Saturday, and Sunday, but 
she had not actually visited with her mother in person over those three days.  Ms. Wallace 
stated Mr. Wallace, her ex-husband, had not been around  or  for several weeks.  
Ms. Wallace explained  acted and ate like normal during the morning hours of 
01/11/13 and showed no sign of illness until the afternoon of 01/11/13 after sledding.  Ms. 
Wallace denied injuring   Ms. Wallace said Mr. Martinez has many children, is a great 
dad, and she did not think he injured   Ms. Wallace stated Mr. Wallace is a good dad 
and she did not think he injured   Ms. Wallace stated she did not know  was 
seriously injured until she was told of his injuries by hospital staff.  Ms. Wallace stated she 
thought Mr. Martinez may have gone to his brother’s home while she was at the hospital.  
Ms. Wallace stated she had left her cell phone with Mr. Martinez, who does not have a cell 
phone, but denied she has spoken with him since arriving at the hospital.   
 
9.  Ms.  and I spoke with Mr. James Aaron Wallace, DOB 03/06/82, who confirmed 

 and  Wallace are his natural children from his previous marriage to Ms. Wallace.  
Mr. Wallace vacillated between crying and being angry during the interview.   Mr. Wallace 
stated he last saw his sons when they spent the night on 01/03/13.  Mr. Wallace said  
did not have any significant visible injuries at that time.   
 
10.  Mr. Wallace explained he had both boys for a week over the Christmas 2012 holiday 
while Ms. Wallace gave birth to   Mr. Wallace said he saw both boys naked 



before/after baths and did not see any major injuries/bruises at that time.  Mr. Wallace said 
he did see  had some minor face scratches, which was reported to be from  and 

 fighting, which he has seen them do.  Mr. Wallace said he became aware of this ER 
room visit by a call from Ms. Wallace’s cell phone.  Mr. Wallace said when he called back; 
Mr. Martinez answered the phone stating Ms. Wallace had taken  to the hospital.  Mr. 
Wallace said he immediately responded to the ER room and did briefly see  prior to 
being taken to surgery.  Mr. Wallace said he saw a bruise on the side of  head, which 
he was positive, was not there when he had the boys for the week over Christmas because he 
gave  a shaved haircut during the visit.  Mr. Wallace said Ms. Wallace told him 
something about  falling while sledding on 01/11/13, but he does not understand why 
she would wait to take him to the doctor with his clearly visible injuries.  Mr. Wallace denied 
injuring   Mr. Wallace said Ms. Wallace has been a good mother and he doubted she 
had injured   Mr. Wallace said he has never liked Mr. Martinez and he believed it was 
possible Mr. Martinez injured     
 
11.  Ms.  and I briefly spoke with Ms. Slaugh, who advised due to a hip surgery on 
12/14/12, she has not been around her daughter and grandsons as much as usual.  Ms. Slaugh 
said she last saw the boys about 5 days prior to this interview and they appeared normal.  Ms. 
Slaugh said she first learned of  injuries when contacted by Ms. Wallace today at 
about 1530 hrs. and told he was in the emergency room with a broken arm and head injury.  
Ms. Slaugh, who admitted she was on numerous medications for her hip and not thinking 
clearly, stating she recalls Ms. Wallace said this had something to do with  falling 
while sledding.  Ms. Slaugh said she has never seen Ms. Wallace or Mr. Martinez injure the 
children and she was unaware that Mr. Martinez had been sleeping at Ms. Wallace’s home.    
 
12.  At about 1900 hrs. on 01/13/13 Ms.  and I spoke with Dr.  after  
surgery.  Dr.  said  had a  

, a broken right arm, and bruises in various stages of healing all over his 
body.  Dr.  stated due to the stage of the head injury, he was certain the injury 
occurred prior to 01/13/13.  Dr.  said  was in critical condition, would be staying 
in ICU, and had a significant chance of being brain dead or in a vegetative state within 24-48 
hours.  I have stayed in-contact; either in person or via telephone, with Dr.  and ICU 
nurses up to this date. Medical staff has advised  condition has not improved.   Dr. 

 has also confirmed via an MCSO signed form that  has Serious Bodily Injuries, 
specifically the broken right arm and severe head trauma.   
 
13.  At about 1900 hrs. on 01/13/13 I took emergency custody of   and  
(  and  were taken into custody by Cpl. Norris, Inv. Tyer, and CM  and the 
children were placed into the custody of DHS for their safety pending further investigation. 
Mr. and Ms. Wallace were each allowed a supervised visit with  once he was in a room 
in ICU.  During the evening of 01/11/2013, Ms. Wallace consented to a viewing of her home, 
in which she and Ms. Slaugh met Inv. Tyer, Cpl. Norris, and myself at 2812 ½ Columbine 
Park Court, Grand Junction, CO.  I took brief photographs of the front doorway and inside of 
the home, but did not take detailed photographs or measurements at that time since Ms. 
Wallace stated the scene of the accident was Old Powderhorn. 



 
14.  Initially Cpl. Norris and Inv. Tyer were unable to locate Mr. Jessie Martinez for 
questioning.  At about 1930 hrs. on 01/13/13 Mr. Martinez called from an unidentified phone 
number and agreed to respond to MCSO for an interview; however he failed to show up on 
that date.  Ms. Wallace consented to a search of her home on 01/13/13, during which Inv. 
Tyer and I viewed the home and I took initial photographs.  I did see bedding with what 
appeared to be a wet spot and dry urine-smelling pajama pants.   
 
15.  On 01/14/13 Ms. Wallace came to the MCSO per my request for a second interview. I 
noted Ms. Wallace was again somber during our conversation.  Immediately at the start of 
our conversation, Ms. Wallace stated she had not nor would she ever injure her children, but 
stated she had not told me the truth about the situation during our first interview.  Ms. 
Wallace explained during this second interview that the group had not gone sledding on 
01/11/13 and sledding had nothing to do with  injuries.  Ms. Wallace said she had left 

 and  with Mr. Martinez at her home for about 30-45 minutes while  was 
at school at about 1500 hrs. on 01/11/13.  Ms. Wallace said her mother came, picked her up, 
allowed her to borrow some money, and they went to the store.  Ms. Wallace said she left her 
cell phone at home with Mr. Martinez.  Ms. Wallace said Mr. Martinez called her mother’s 
phone while they were out and said he had accidentally hit  with a football.  Ms. 
Wallace said she thought Mr. Martinez said  had been hit in the head.  Ms. Wallace 
said when she returned home,  was already sleeping in bed and Mr. Martinez said 

 had cried, but seemed okay and had said he wanted to take a nap.  Ms. Wallace said 
she briefly looked at  and did not see any bruises.  Ms. Wallace stated  did not eat 
dinner Friday night as she said previously, but she stated she woke him up Friday night and 
asked if he was okay and  said yes and went back to sleep. Ms. Wallace said Mr. 
Martinez went out to the bar on Friday night, during which time she really looked at  
and saw some bruises on his face.  Ms. Wallace said she called, via her cell phone, to Mr. 
Martinez’s brother and told Mr. Martinez she was upset because he was out at the bar and 
because of the bruises.  Ms. Wallace confirmed she did not see the facial bruises on  
prior to Friday afternoon.  Ms. Wallace said Mr. Martinez briefly returned home, most of 
which they argued about him being out at the bar.  Ms. Wallace basically said Mr. Martinez 
denied knowing how  got the bruises, suggesting they were from  and  
rough housing. Ms. Wallace said Mr. Martinez walked back to the bar and was out till 0200 
hrs. on 01/12/13.  Ms. Wallace said she let  sleep all night and did not wake him again. 
Ms. Wallace said she woke up when Mr. Martinez got home and he went straight to bed. 
 
16.  Ms. Wallace said her previously mentioned Saturday/Sunday events were the same.   
Ms. Wallace still stated  was up out of bed a couple of time, used the restroom, and 
drank on Saturday as previously described. Ms. Wallace said they were both home all day on 
01/12/13 and 01/13/13 with the children and no one else was at the home.  Ms. Wallace 
stated she has left her boys alone with Mr. Martinez about 3 times since she moved into the 
home on about 11/01/12, including the time on 01/11/13.  Ms. Wallace said she has seen Mr. 
Martinez wrestle too rough with her sons and she has had to tell him to not be so rough with 
the boys because sometimes they cry.  Ms. Wallace denied knowing Mr. Martinez’s current 
location, denied having any contact with him since responding to the hospital, and stated she 



hated to think Mr. Martinez injured her son. Ms. Wallace confirmed having seen minor 
scrapes on  head, but denied seeing a significant bruise.  Ms. Wallace said she had 
been concerned about  Friday night, but at the same time since he said he was okay she 
just let him sleep.  Ms. Wallace said “I love Jessie, I love him with all my heart, after this, I 
wanna kill him.”  Ms. Wallace admitted part of her wanted to believe  was okay and it 
was all from the boys playing, while “part of me questioned it as a mom, but part of me 
knows too he’s never hurt my kids, he’s never hurt his kids, so I let that go.”  Ms. Wallace 
confirmed she has witnessed Mr. Martinez sometimes wrestle with her boys to the point they 
cry.  Ms. Wallace says she thinks Mr. Martinez doesn’t realize his own strength and Mr. 
Martinez plays with  more due to  attending school.  Ms. Wallace said she did not 
become overly worried about  until Sunday morning “is when I started to get worried, 
because if a kid’s gonna sleep that much, something’s wrong, I think, and it just so happens 
something was because when I went in to check on him, like I said he had wet himself and 
that’s when I stripped him down, couldn’t get him to wake up, and I saw all these bruises, 
and I said what in the fuck is this shit, you know, um, and I just immediately rushed him to 
the hospital.”  Ms. Wallace said this is when she decided to take  to the hospital.  Ms. 
Wallace said Mr. Martinez did not have his truck that day and she thought the neighbor could 
get them to the hospital faster than calling 911.  Ms. Wallace said she called their neighbor, 
Connie McConnell, and asked her to drive them to the ER room which she did.    
 
17.  Ms. Wallace was offered a polygraph to confirm she was providing me the complete 
truth and she declined to take the polygraph.  I requested Ms. Wallace voluntarily consent to 
a search of her cellular telephone, which she stated was in the car, and she declined to give 
that consent.  Therefore, on 01/14/13 Investigators re-contacted Ms. Wallace, who 
voluntarily provided the football she said Mr. Martinez said was in use and hit   
Investigators also seized Ms. Wallace’s phone due to the exigent circumstances that Ms. 
Wallace may be able to delete text/photos concerning this case which may not be 
recoverable.   
 
18. On 01/15/13 Inv. Tyer and I interviewed Mr. Jessie Martinez, DOB 07/22/82, who had 
called and set up an interview, at the MCSO.  After advising Mr. Martinez he was free to 
leave, not under arrest, and could end the interview at any time, Mr. Martinez provided a 
voluntary statement.  Mr. Martinez confirmed he knew we were investigating what happened 
with   Initially, Mr. Martinez denied any knowledge of how  was injured; stating 
it occurred while Mr. Jessie Martinez was at the bar with friends and Ms. Wallace was home 
alone with the children.  Mr. Martinez initially basically explained he saw  would not 
wake up Saturday, but Ms. Wallace did not take him to the hospital until Sunday when they 
found  arm was swollen and bruised and he seemed unconscious.  Mr. Martinez said 
Ms. Wallace did not want to take  to the hospital, stating she was afraid authorities 
would take her children.  Mr. Martinez said Ms. Wallace then made up the lie that  was 
injured while sledding and he told the same lie to GJPD officers when they came to the 
house.   
 
19.  Upon further questioning, Mr. Martinez stated his first statement was not truthful and 
admitted to being with  and baby  on Friday, 01/11/13, for about 45-60 



minutes while Ms. Wallace was gone. Mr. Martinez explained he and  often wrestle 
and they did wrestle while Ms. Wallace was gone.  Mr. Martinez said during the wrestling 
that day, he accidentally hyper-extended  right arm.  Mr. Martinez said  said it 
hurt and cried, at which point he stopped but did not see any immediate signs of injury.  Mr. 
Martinez said after wrestling, he was in the living room feeding  a bottle when  
asked if he could have a snack.  Mr. Martinez said he told  he could and told him to go 
ahead and get the snack in the kitchen.  Mr. Martinez explained shortly thereafter, he heard a 
loud sound in the kitchen like something had fallen on the tile floor.  Mr. Martinez said he 
went into the kitchen and found  lying on his back with his head turned lying on the left 
side.  Mr. Martinez said initially  eyes were open and he asked  if he was okay.  
Mr. Martinez said  mumbled, and then closed his eyes and Mr. Martinez said he 
recognized that  was unconscious.  Mr. Martinez said he tapped  on the buttocks 
to try and wake him up, but he did not wake.  Mr. Martinez said he picked  up and put 
him in his bedroom on the bed.  Mr. Martinez said Ms. Wallace got home about 20 minutes 
later and he told her about  falling onto the tile. Mr. Martinez said he told Ms. Wallace 
they needed to get  to the doctor, but Ms. Wallace said she was afraid if they took 

 to the doctor then Social Services would come take her children as has happened to 
them before.  Mr. Martinez admitted he too was worried about Social Services taking their 
children and worried because he is on parole.  Mr. Martinez admitted he was conflicted, 
stating when time went by and  did not get better or wake up, he knew and told Ms. 
Wallace they had to take him to a doctor.  Mr. Martinez said both of them worried about 
ramifications since  had been injured and had bruises.   
 
20.  Mr. Martinez said he did not see  get out of bed or be up and around at all Friday 
night, Saturday, or Sunday morning.  Mr. Martinez said he told Ms. Wallace many times 
over the weekend they needed to take  to the doctor, but they didn’t.  Mr. Martinez said 
Sunday afternoon when Ms. Wallace stripped  after his pants were wet, he saw  
arm was black and blue.  Mr. Martinez said he immediately knew he had caused that injury 
via the hyperextension on Friday.  Mr. Martinez said at that point he insisted Ms. Wallace 
take  to see a doctor and he called their friend, Connie McConnell, drove Ms. Wallace 
and  to the emergency room.  Mr. Martinez admitted he had caused  broken 
arm, admitted he may have wrestled too rough and may have caused some of the bruises, and 
admitted he and Ms. Wallace knew  should have gone to the doctor right after falling 
due to the concussion.  Mr. Martinez stated numerous times that Ms. Wallace saw  was 
unconscious and knew he had not woken up.  Mr. Martinez said Ms. Wallace made up the 
sledding story which he knew doctors and authorities would know was false, and adamantly 
did not initially want to take  to the doctor out of shared fear of repercussions.  Mr. 
Martinez also stated both he and Ms. Wallace were drinking alcohol on 01/11/13 and he 
described Ms. Wallace as an alcoholic/drug addict who has recently gotten back into 
drinking and he suspects using drugs since  was born.   
 
21.  After speaking with Ms. Wallace and Mr. Martinez, I have spoken with Dr.  and 
explained the information they provided.  Dr.  advised the constellation of injuries did 
not match a sledding crash.  Dr.  advised the constellation of injuries did not match 

 being hit in the head with a football thrown at average speed.  Dr.  stated 



 broken arm could have been caused by hyperextension, however the force placed on 
the arm would have had to been more forceful than average play.  Dr.  stated  
head injury could have been caused by a fall onto tile flooring from 3-6 feet as described by 
Mr. Jessie Martinez.  Dr.  also added that the date/time of that fall and described 
unconsciousness for possibly up to 48 hours prior to medical treatment did match the head 
injury as presented.  Dr.  stated  medical condition, specifically the still life 
threatening head injury, would have been a “significantly salvageable situation” if  had 
obtained immediate medical care.  Dr.  explained if these types of injuries go 
untreated for over 24 hours that is when the injury has a significant chance of causing long 
term and/or life threatening brain damage.  During this investigation I have also spoken with 
Forensic Pathologist Dr. R. Kurtzman about this case.  Dr. Kurtzman took more detailed 
photographs of  bruises and concurred with Dr.  above listed medical 
explanation regarding the head injury and damage from lack of immediate treatment.   
 
22.  As part of this investigation, I obtained a copy of Dinosaur Junction Pediatrics medical 
records for   and  on 01/15/13.  In reviewing the records, I find Ms. 
Wallace had taken  to the doctor’s office 5 times between 09/16/11 and 05/09/12 for 
various cough/ear infection/sinus issues.  I find there are notes of Ms. Wallace calling the 
doctor’s office on 01/09/13 reporting  looked pale, lethargic, and spitting up to the 
point of vomiting, so she was told to take  to the Emergency Room.  This matched 
the information given by Ms. Wallace about taking  to the ER room 2 days prior to 

 incident.     
 
23.  On 01/18/13 I spoke with Ms. Connie McConnell via the telephone.  Ms. McConnell 
said she was aware of this situation as she had drive Ms. Wallace and  to the hospital.  
During the conversation, Ms. McConnell said she knows Ms. Wallace and  through 
Mr. Martinez, whom she has known since he was 11 years old.  Ms. McConnell explained 
since she lives near Ms. Wallace and Mr. Martinez and they don’t have a car, she sometimes 
provides them rides.  Ms. McConnell said on the Sunday in question, she got a call from Mr. 
Martinez, who sounded upset, said  was not waking up, and asked if she could give Ms. 
Wallace and  a ride to the hospital.  Ms. McConnell said she agreed and drove the two 
to St. Mary’s Emergency Room.  Ms. McConnell said during the ride, Ms. Wallace said 

 had fallen while sledding on the prior Friday, he was sick Saturday, and he wouldn’t 
wake up this date.  Ms. McConnell said Ms. Wallace was holding  who was all 
wrapped up in a blanket.  Ms. McConnell said clearly  was not awake and he did not 
make any noises.  Ms. McConnell said she did wait at the hospital for about an hour, during 
which time she heard from Ms. Wallace that  had to have surgery due to his brain being 
swollen.  Ms. McConnell cried during our conversation, stating it broke her heart that a child 
had to go through this situation.  Ms. McConnell said she saw Mr. Martinez on 01/17/13 and 
he said  had fallen, but did not give details.  Ms. McConnell said she saw Ms. Wallace 
separately after the hospital visit and she said she did not know what happened and was 
wondering if Mr. Martinez did something to     
 
24.  Both Mr. Martinez and Ms. Wallace independently admitted to noticing  change 
in condition on the afternoon of Friday, 01/11/2013.  Both Mr. Martinez and Ms. Wallace 



failed to seek medical care for  until Sunday, 01/13/2013.  The delay in seeking 
medical care for  substantially impacted  medical condition causing serious 
bodily injury. 
 
25.  Ms. Ashleigh Renee Wallace, DOB 03/13/1984, is further described by Colorado 
Driver’s License #00-297-1198 and MCSO records as an Adult White Female, 5’09” tall, 
200 pounds, blue eyes, brown hair, Social Security # .  Ms. Wallace’s last 
reported home address was the location of incident, 2812 ½ Columbine Park Court, Grand 
Junction, Colorado.  As of 011413 Ms. Wallace reported she is now staying at her mother’s 
home, 443 ½ S. Placer Court, Grand Junction, Colorado.  
  
 
BASED ON THE FOREGOING, there is probable cause to believe that ON/BETWEEN 
01/11/2013 AND 01/13/2013 in the County of Mesa and State of Colorado, MS. 
ASHLEIGH RENEE WALLACE, DOB 03/13/1984, committed the crimes of FELONY 
CHILD ABUSE (LACK OF MEDICAL CARE FOR HEAD), in violation of CRS 18-6-
401(7)(III),  a class 3 FELONY, and FALSE REPORTING TO AUTHORITIES, in 
violation of CRS 18-8-111, a class 3 MISDEMEANOR.  It is therefore respectfully 
requested that a warrant be issued for the arrest of said defendant.   
 
      ______________________________ 
      Investigator Lissah Norcross 
 
 
 
The foregoing was subscribed and sworn to before me on this ______day of _____________, 
2013  by Investigator Lissah Norcross. 
      

 ______________________________ 
      Notary 
     
                                                                      ________________ 
                                       Expires 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
STATE OF COLORADO 
County of Mesa 
 
PEOPLE  V. MS. ASHLEIGH RENEE WALLACE, DOB 03/13/1984 
 
Criminal Action N0. 2013 CR                                                                                
__________________________________________________________________________ 
 
STATE OF COLORADO  
County of Mesa         
 
 
The People of the State of Colorado, to any peace officer: 
 
GREETING: 
 
Whereas a peace officer has this day made complaint on affidavit sworn to before the 
undersigned Judge and relating facts sufficient to establish probable cause that the offenses 
of FELONY CHILD ABUSE (LACK OF MEDICAL CARE FOR HEAD), in violation of 
CRS 18-6-401(7)(III),  a class 3 FELONY, and FALSE REPORTING TO 
AUTHORITIES, in violation of CRS 18-8-111, a class 3 MISDEMEANOR were committed 
by MS. ASHLEIGH RENEE WALLACE, DOB 03/13/1984.   
 
WE THEREFORE COMMAND YOU forthwith to arrest MS. ASHLEIGH RENEE 
WALLACE, DOB 03/13/1984, and to take him/her without unnecessary delay before the 
nearest Judge of a court of record to be dealt with according to law.  
 
Given under my hand and seal, this            day of ___________________, 2013. 
 
 
Bail is set at $   ___________________ 
 
 
        ________________________________                                                                               
       COURT JUDGE 
  





COMBINED COURT, MESA COUNTY, COLORADO 

 

Criminal Action No. 2013 CR 

 

 

AFFIDAVIT IN SUPPORT OF ARREST WARRANT FOR MR. JESSIE ANGELO 

MARTINEZ, DOB 07/22/1982, HISPANIC ADULT MALE, 5’08” TALL, 170 POUNDS, 

BROWN EYES, BLACK HAIR, SOCIAL SECURITY # . 

__________________________________________________________________________ 

PEOPLE OF THE STATE OF COLORADO 

V.S. 

MR. JESSIE ANGELO MARTINEZ, DOB 07/22/1982 

DEFENDANT 

                                                                                                                                                                   

COMES NOW, INVESTIGATOR LISSAH NORCROSS, being of lawful age and first duly 

sworn upon oath, states and alleges in support of an arrest warrant for the above-named 

Defendant as follows: 

  

1.  Your affiant is a duly employed law enforcement officer with the Mesa County Sheriff’s 

Office, Grand Junction, Colorado at all times relevant to this affidavit.  The information 

contained in this affidavit was compiled by your affiant in the course of an official criminal 

investigation by speaking to fellow law enforcement officers, citizen informants, personal 

observations, and reviewing official law enforcement reports.   All locations referred to are in 

Mesa County, Colorado unless specifically noted otherwise. 

 

2. At about 1600 hrs. on 01/13/13 I was contacted by Sgt. M. Lewis and assigned to respond 

to St. Mary’s Hospital Emergency Room concerning a 4 year old child who had been brought 

into the ER room by his mother with severe head injury, Mesa County Sheriff’s Office Case 

#13-1133.  Upon arrival I met with MCSO Cpl. Norris, who advised the child was  

 DOB 02/12/08, and he had been brought in by his biological mother, Ms. Ashleigh 

Wallace, DOB 03/18/84.  Cpl. Norris relayed Ms. Wallace had told ER Dr.  that she 

and her boyfriend, Mr. Jessie Martinez, later determined DOB 07/22/82, had taken  

sledding on Friday, 01/11/13, during which he had crashed and tumbled.  According to Ms. 

Wallace,  had been extra sleepy since then and was found non-responsive this 

afternoon so she had brought him to the ER for care.  Cpl. Norris said Dr.  said he 

found  had a serious brain injury, a broken right arm, and bruising in different stages of 

healing on his back, torso, and genitals.  Cpl. Norris stated Dr.  stated the injuries did 

not match the information given by the mother and he felt it could be non-accidental trauma.  

Cpl. Norris advised  had been quickly taken to surgery with Pediatric Trauma Surgeon 

Dr.  and Neurologist Dr.  



 

3.  Cpl. Norris explained GJPD had initially been advised of this case as they had officers in 

the ER room on an unrelated matter.  Cpl. Norris learned from GJPD officers that Ms. 

Wallace has 2 other children, 6 year old   DOB 01/31/06, and 3 week old 

  DOB 12/25/12, who had been left at her home of 2812 ½ Columbine Park 

Court, Grand Junction, Colorado, with her boyfriend (and  biological father) Mr. 

Jessie Martinez, DOB 07/22/82.  Cpl. Norris learned  and  biological father is 

Mr. Aaron Wallace, DOB 03/06/82. Cpl. Norris advised GJPD had sent officers to the home 

to do a welfare check on the other children, whom they stated were found to be in good 

condition with Mr. Jessie Martinez.  I later viewed GJPD Officer Ferguson’s report (case 

#13-1800), in which he states he specifically did not question Mr. Martinez about the details 

of this case. 

 

4.  Mesa County Department of Human Services Supervisor  Case Manager  

and Inv. R. Tyer arrived and were updated.  Cpl. Norris, Inv. Tyer, and CM  left the 

hospital and tracked down   and   whom they discovered had 

been dropped off by Mr. Martinez at his brother’s home, Mr. Carlos Martinez.  Mr. C. 

Martinez told Inv. Tyer that Mr. J. Martinez had come to his home, asked Mr. C. Martinez to 

watch the kids.  Mr. C. Martinez stated that Mr. J. Martinez told him he was in trouble and 

left.   It should be noted, from this point forward when I refer to “Mr. Martinez” it is 

specifically referring to Mr. Jessie Martinez.     

 

5.   Cpl. Norris, who is a trained child forensic interviewer but was in full deputy uniform, 

spoke with 6 year    During the interview,  stated he thought cops 

wanted to speak with him because the cops knew about his brother.   said  is 

really nice, but has to go through “bad stuff”, explaining Mr. Martinez plays with  and 

sometimes accidentally gives  bruises because Mr. Martinez plays too hard.   

described Mr. Martinez’s and  playing as “…like fighting playing” and wrestling.  

 said “…this was like a couple days ago when, right, the day before my brother was 

knocked out (pause) I don’t know if he’s knocked out.”   then discussed his brother 

went to sleep and wouldn’t wake up.   said neither Mr. Martinez nor Ms. Wallace knew 

why  wouldn’t wake up and demonstrated his brother was making sounds similar to a 

gurgling, choking, or snoring type sound per Cpl. Norris.  At the end of the interview,  

said Mr. Martinez told him not to tell on him because he would get in trouble, but since cops 

were around  said he had to tell the truth.     

 

6.   DHS Supervisor  and I stayed at St. Mary’s Hospital to interview Ms. Wallace and 

Mr. Wallace, both who we contacted waiting outside the surgery department.  We first spoke 

with Ms. Wallace at about 1700 hrs. on 01/13/13.  We contacted Ms. Wallace as she was 

lying down on her mother’s lap, Ms. Jacqueline Slaugh.  Ms. Wallace was stoic, stated she 

was tired, and had a notable flat affect during much of the interview.  Ms. Wallace said 

 had been unusually sleepy today and when she checked on him this afternoon, she 

found he had urinated in the bed and was not responsive.  Ms. Wallace said she stripped 

 out of his clothes, which is when she became aware of bruises on the left side of his 

head, his chest, his bottom, his genitals, and his right arm was black/blue and swollen.  Ms. 



Wallace stated she did not know what caused  injuries, stating the only thing she 

could think of was she and Mr. Martinez had taken  sledding at Old Powderhorn on 

Friday, 01/11/13, and  had tumbled head over heels 3-4 times.  Ms. Wallace said  

cried, but stated he was okay.  Ms. Wallace said once she got him home, he seemed sick and 

overly tired.  Ms. Wallace stated  did eat dinner, but went to bed early that night and 

slept all night.   

 

7.  Ms. Wallace basically stated  was up and out of bed twice on Saturday, 01/12/13, 

stating she did not see  eat on Saturday, he did drink fluids, but she assumed he was 

just sick.  Ms. Wallace said  slept all Saturday night and awoke at about 1000 hrs. on 

01/13/13.  Ms. Wallace said she then noticed bruises on  face and he wanted to go 

back to sleep so she let him.  Ms. Wallace said when she next checked on  at about 

1300 hrs. on 01/13/13 he was “not conscious,” drooling, and had urinated himself in the bed.  

Ms. Wallace said she stripped his clothes off to clean him up, which is when she noticed 

bruises “all over his body.”  Ms. Wallace said she did not know for certain how  was 

injured, but assumes it was from falling while sledding.  Ms. Wallace stated she called a 

neighbor, Connie McConnell, and had her drive Ms. Wallace and  to the hospital while 

Mr. Jessie Martinez stayed home with the other two children.   

 

8.  Upon questioning, Ms. Wallace said she, Mr. Martinez, and all three children were at 

home all weekend long after returning from the sledding trip.  Ms. Wallace said no one else 

visited the home, the family watched movies both Friday and Saturday night, and  was 

only around her, Mr. Martinez, and his siblings since 01/11/13.  Ms. Wallace said neither she 

nor Jessie left the home Friday night after the sledding, Saturday, or Sunday.  Ms. Wallace 

also stated she had called and spoken with her mother over Friday, Saturday, and Sunday, but 

she had not actually visited with her mother in person over those three days.  Ms. Wallace 

stated Mr. Wallace, her ex-husband, had not been around  or  for several weeks.  

Ms. Wallace explained  acted and ate like normal during the morning hours of 

01/11/13 and showed no sign of illness until the afternoon of 01/11/13 after sledding.  Ms. 

Wallace denied injuring   Ms. Wallace said Mr. Martinez has many children, is a great 

dad, and she did not think he injured   Ms. Wallace stated Mr. Wallace is a good dad 

and she did not think he injured   Ms. Wallace stated she did not know  was 

seriously injured until she was told of his injuries by hospital staff.  Ms. Wallace stated she 

thought Mr. Martinez may have gone to his brother’s home while she was at the hospital.  

Ms. Wallace stated she had left her cell phone with Mr. Martinez, who does not have a cell 

phone, but denied she has spoken with him since arriving at the hospital.   

 

9.  Ms.  and I spoke with Mr. James Aaron Wallace, DOB 03/06/82, who confirmed 

 and   are his natural children from his previous marriage to Ms. Wallace.  

Mr. Wallace vacillated between crying and being angry during the interview.   Mr. Wallace 

stated he last saw his sons when they spent the night on 01/03/13.  Mr. Wallace said  

did not have any significant visible injuries at that time.   

 

10.  Mr. Wallace explained he had both boys for a week over the Christmas 2012 holiday 

while Ms. Wallace gave birth to   Mr. Wallace said he saw both boys naked 



before/after baths and did not see any major injuries/bruises at that time.  Mr. Wallace said 

he did see  had some minor face scratches, which was reported to be from  and 

 fighting, which he has seen them do.  Mr. Wallace said he became aware of this ER 

room visit by a call from Ms. Wallace’s cell phone.  Mr. Wallace said when he called back; 

Mr. Martinez answered the phone stating Ms. Wallace had taken  to the hospital.  Mr. 

Wallace said he immediately responded to the ER room and did briefly see  prior to 

being taken to surgery.  Mr. Wallace said he saw a bruise on the side of  head, which 

he was positive, was not there when he had the boys for the week over Christmas because he 

gave  a shaved haircut during the visit.  Mr. Wallace said Ms. Wallace told him 

something about  falling while sledding on 01/11/13, but he does not understand why 

she would wait to take him to the doctor with his clearly visible injuries.  Mr. Wallace denied 

injuring   Mr. Wallace said Ms. Wallace has been a good mother and he doubted she 

had injured   Mr. Wallace said he has never liked Mr. Martinez and he believed it was 

possible Mr. Martinez injured     

 

11.  Ms.  and I briefly spoke with Ms. Slaugh, who advised due to a hip surgery on 

12/14/12, she has not been around her daughter and grandsons as much as usual.  Ms. Slaugh 

said she last saw the boys about 5 days prior to this interview and they appeared normal.  Ms. 

Slaugh said she first learned of  injuries when contacted by Ms. Wallace today at 

about 1530 hrs. and told he was in the emergency room with a broken arm and head injury.  

Ms. Slaugh, who admitted she was on numerous medications for her hip and not thinking 

clearly, stating she recalls Ms. Wallace said this had something to do with  falling 

while sledding.  Ms. Slaugh said she has never seen Ms. Wallace or Mr. Martinez injure the 

children and she was unaware that Mr. Martinez had been sleeping at Ms. Wallace’s home.    

 

12.  At about 1900 hrs. on 01/13/13 Ms.  and I spoke with Dr.  after  

surgery.  Dr.  said  had a  

 a broken right arm, and bruises in various stages of healing all over his 

body.  Dr.  stated due to the stage of the head injury, he was certain the injury 

occurred prior to 01/13/13.  Dr.  said  was in critical condition, would be staying 

in ICU, and had a significant chance of being brain dead or in a vegetative state within 24-48 

hours.  I have stayed in-contact; either in person or via telephone, with Dr.  and ICU 

nurses up to this date. Medical staff has advised  condition has not improved.   Dr. 

 has also confirmed via an MCSO signed form that  has Serious Bodily Injuries, 

specifically the broken right arm and severe head trauma.   

 

13.  At about 1900 hrs. on 01/13/13 I took emergency custody of   and  

(  and  were taken into custody by Cpl. Norris, Inv. Tyer, and CM  and the 

children were placed into the custody of DHS for their safety pending further investigation. 

Mr. and Ms. Wallace were each allowed a supervised visit with  once he was in a room 

in ICU.  During the evening of 01/11/2013, Ms. Wallace consented to a viewing of her home, 

in which she and Ms. Slaugh met Inv. Tyer, Cpl. Norris, and myself at 2812 ½ Columbine 

Park Court, Grand Junction, CO.  I took brief photographs of the front doorway and inside of 

the home, but did not take detailed photographs or measurements at that time since Ms. 

Wallace stated the scene of the accident was Old Powderhorn. 



 

14.  Initially Cpl. Norris and Inv. Tyer were unable to locate Mr. Jessie Martinez for 

questioning.  At about 1930 hrs. on 01/13/13 Mr. Martinez called from an unidentified phone 

number and agreed to respond to MCSO for an interview; however he failed to show up on 

that date.  Ms. Wallace consented to a search of her home on 01/13/13, during which Inv. 

Tyer and I viewed the home and I took initial photographs.  I did see bedding with what 

appeared to be a wet spot and dry urine-smelling pajama pants.   

 

15.  On 01/14/13 Ms. Wallace came to the MCSO per my request for a second interview. I 

noted Ms. Wallace was again somber during our conversation.  Immediately at the start of 

our conversation, Ms. Wallace stated she had not nor would she ever injure her children, but 

stated she had not told me the truth about the situation during our first interview.  Ms. 

Wallace explained during this second interview that the group had not gone sledding on 

01/11/13 and sledding had nothing to do with  injuries.  Ms. Wallace said she had left 

 and  with Mr. Martinez at her home for about 30-45 minutes while  was 

at school at about 1500 hrs. on 01/11/13.  Ms. Wallace said her mother came, picked her up, 

allowed her to borrow some money, and they went to the store.  Ms. Wallace said she left her 

cell phone at home with Mr. Martinez.  Ms. Wallace said Mr. Martinez called her mother’s 

phone while they were out and said he had accidentally hit  with a football.  Ms. 

Wallace said she thought Mr. Martinez said  had been hit in the head.  Ms. Wallace 

said when she returned home,  was already sleeping in bed and Mr. Martinez said 

 had cried, but seemed okay and had said he wanted to take a nap.  Ms. Wallace said 

she briefly looked at  and did not see any bruises.  Ms. Wallace stated  did not eat 

dinner Friday night as she said previously, but she stated she woke him up Friday night and 

asked if he was okay and  said yes and went back to sleep. Ms. Wallace said Mr. 

Martinez went out to the bar on Friday night, during which time she really looked at  

and saw some bruises on his face.  Ms. Wallace said she called, via her cell phone, to Mr. 

Martinez’s brother and told Mr. Martinez she was upset because he was out at the bar and 

because of the bruises.  Ms. Wallace confirmed she did not see the facial bruises on  

prior to Friday afternoon.  Ms. Wallace said Mr. Martinez briefly returned home, most of 

which they argued about him being out at the bar.  Ms. Wallace basically said Mr. Martinez 

denied knowing how  got the bruises, suggesting they were from  and  

rough housing. Ms. Wallace said Mr. Martinez walked back to the bar and was out till 0200 

hrs. on 01/12/13.  Ms. Wallace said she let  sleep all night and did not wake him again. 

Ms. Wallace said she woke up when Mr. Martinez got home and he went straight to bed. 

 

16.  Ms. Wallace said her previously mentioned Saturday/Sunday events were the same.   

Ms. Wallace still stated  was up out of bed a couple of time, used the restroom, and 

drank on Saturday as previously described. Ms. Wallace said they were both home all day on 

01/12/13 and 01/13/13 with the children and no one else was at the home.  Ms. Wallace 

stated she has left her boys alone with Mr. Martinez about 3 times since she moved into the 

home on about 11/01/12, including the time on 01/11/13.  Ms. Wallace said she has seen Mr. 

Martinez wrestle too rough with her sons and she has had to tell him to not be so rough with 

the boys because sometimes they cry.  Ms. Wallace denied knowing Mr. Martinez’s current 

location, denied having any contact with him since responding to the hospital, and stated she 



hated to think Mr. Martinez injured her son. Ms. Wallace confirmed having seen minor 

scrapes on  head, but denied seeing a significant bruise.  Ms. Wallace said she had 

been concerned about  Friday night, but at the same time since he said he was okay she 

just let him sleep.  Ms. Wallace said “I love Jessie, I love him with all my heart, after this, I 

wanna kill him.”  Ms. Wallace admitted part of her wanted to believe  was okay and it 

was all from the boys playing, while “part of me questioned it as a mom, but part of me 

knows too he’s never hurt my kids, he’s never hurt his kids, so I let that go.”  Ms. Wallace 

confirmed she has witnessed Mr. Martinez sometimes wrestle with her boys to the point they 

cry.  Ms. Wallace says she thinks Mr. Martinez doesn’t realize his own strength and Mr. 

Martinez plays with  more due to  attending school.  Ms. Wallace said she did not 

become overly worried about  until Sunday morning “is when I started to get worried, 

because if a kid’s gonna sleep that much, something’s wrong, I think, and it just so happens 

something was because when I went in to check on him, like I said he had wet himself and 

that’s when I stripped him down, couldn’t get him to wake up, and I saw all these bruises, 

and I said what in the fuck is this shit, you know, um, and I just immediately rushed him to 

the hospital.”  Ms. Wallace said this is when she decided to take  to the hospital.  Ms. 

Wallace said Mr. Martinez did not have his truck that day and she thought the neighbor could 

get them to the hospital faster than calling 911.  Ms. Wallace said she called their neighbor, 

Connie McConnell, and asked her to drive them to the ER room which she did.    

 

17.  Ms. Wallace was offered a polygraph to confirm she was providing me the complete 

truth and she declined to take the polygraph.  I requested Ms. Wallace voluntarily consent to 

a search of her cellular telephone, which she stated was in the car, and she declined to give 

that consent.  Therefore, on 01/14/13 Investigators re-contacted Ms. Wallace, who 

voluntarily provided the football she said Mr. Martinez said was in use and hit   

Investigators also seized Ms. Wallace’s phone due to the exigent circumstances that Ms. 

Wallace may be able to delete text/photos concerning this case which may not be 

recoverable.   

 

18. On 01/15/13 Inv. Tyer and I interviewed Mr. Jessie Martinez, DOB 07/22/82, who had 

called and set up an interview, at the MCSO.  After advising Mr. Martinez he was free to 

leave, not under arrest, and could end the interview at any time, Mr. Martinez provided a 

voluntary statement.  Mr. Martinez confirmed he knew we were investigating what happened 

with   Initially, Mr. Martinez denied any knowledge of how  was injured; stating 

it occurred while Mr. Jessie Martinez was at the bar with friends and Ms. Wallace was home 

alone with the children.  Mr. Martinez initially basically explained he saw  would not 

wake up Saturday, but Ms. Wallace did not take him to the hospital until Sunday when they 

found  arm was swollen and bruised and he seemed unconscious.  Mr. Martinez said 

Ms. Wallace did not want to take  to the hospital, stating she was afraid authorities 

would take her children.  Mr. Martinez said Ms. Wallace then made up the lie that  was 

injured while sledding and he told the same lie to GJPD officers when they came to the 

house.   

 

19.  Upon further questioning, Mr. Martinez stated his first statement was not truthful and 

admitted to being with  and baby  on Friday, 01/11/13, for about 45-60 



minutes while Ms. Wallace was gone. Mr. Martinez explained he and  often wrestle 

and they did wrestle while Ms. Wallace was gone.  Mr. Martinez said during the wrestling 

that day, he accidentally hyper-extended  right arm.  Mr. Martinez said  said it 

hurt and cried, at which point he stopped but did not see any immediate signs of injury.  Mr. 

Martinez said after wrestling, he was in the living room feeding  a bottle when  

asked if he could have a snack.  Mr. Martinez said he told  he could and told him to go 

ahead and get the snack in the kitchen.  Mr. Martinez explained shortly thereafter, he heard a 

loud sound in the kitchen like something had fallen on the tile floor.  Mr. Martinez said he 

went into the kitchen and found  lying on his back with his head turned lying on the left 

side.  Mr. Martinez said initially  eyes were open and he asked  if he was okay.  

Mr. Martinez said  mumbled, and then closed his eyes and Mr. Martinez said he 

recognized that  was unconscious.  Mr. Martinez said he tapped  on the buttocks 

to try and wake him up, but he did not wake.  Mr. Martinez said he picked  up and put 

him in his bedroom on the bed.  Mr. Martinez said Ms. Wallace got home about 20 minutes 

later and he told her about  falling onto the tile. Mr. Martinez said he told Ms. Wallace 

they needed to get  to the doctor, but Ms. Wallace said she was afraid if they took 

 to the doctor then Social Services would come take her children as has happened to 

them before.  Mr. Martinez admitted he too was worried about Social Services taking their 

children and worried because he is on parole.  Mr. Martinez admitted he was conflicted, 

stating when time went by and  did not get better or wake up, he knew and told Ms. 

Wallace they had to take him to a doctor.  Mr. Martinez said both of them worried about 

ramifications since  had been injured and had bruises.   

 

20.  Mr. Martinez said he did not see  get out of bed or be up and around at all Friday 

night, Saturday, or Sunday morning.  Mr. Martinez said he told Ms. Wallace many times 

over the weekend they needed to take  to the doctor, but they didn’t.  Mr. Martinez said 

Sunday afternoon when Ms. Wallace stripped  after his pants were wet, he saw  

arm was black and blue.  Mr. Martinez said he immediately knew he had caused that injury 

via the hyperextension on Friday.  Mr. Martinez said at that point he insisted Ms. Wallace 

take  to see a doctor and he called their friend, Connie McConnell, drove Ms. Wallace 

and  to the emergency room.  Mr. Martinez admitted he had caused  broken 

arm, admitted he may have wrestled too rough and may have caused some of the bruises, and 

admitted he and Ms. Wallace knew  should have gone to the doctor right after falling 

due to the concussion.  Mr. Martinez stated numerous times that Ms. Wallace saw  was 

unconscious and knew he had not woken up.  Mr. Martinez said Ms. Wallace made up the 

sledding story which he knew doctors and authorities would know was false, and adamantly 

did not initially want to take  to the doctor out of shared fear of repercussions.  Mr. 

Martinez also stated both he and Ms. Wallace were drinking alcohol on 01/11/13 and he 

described Ms. Wallace as an alcoholic/drug addict who has recently gotten back into 

drinking and he suspects using drugs since  was born.   

 

21.  After speaking with Ms. Wallace and Mr. Martinez, I have spoken with Dr.  and 

explained the information they provided.  Dr.  advised the constellation of injuries did 

not match a sledding crash.  Dr.  advised the constellation of injuries did not match 

 being hit in the head with a football thrown at average speed.  Dr.  stated 



 broken arm could have been caused by hyperextension, however the force placed on 

the arm would have had to been more forceful than average play.  Dr.  stated  

head injury could have been caused by a fall onto tile flooring from 3-6 feet as described by 

Mr. Jessie Martinez.  Dr.  also added that the date/time of that fall and described 

unconsciousness for possibly up to 48 hours prior to medical treatment did match the head 

injury as presented.  Dr.  stated  medical condition, specifically the still life 

threatening head injury, would have been a “significantly salvageable situation” if  had 

obtained immediate medical care.  Dr.  explained if these types of injuries go 

untreated for over 24 hours that is when the injury has a significant chance of causing long 

term and/or life threatening brain damage.  During this investigation I have also spoken with 

Forensic Pathologist Dr. R. Kurtzman about this case.  Dr. Kurtzman took more detailed 

photographs of  bruises and concurred with Dr.  above listed medical 

explanation regarding the head injury and damage from lack of immediate treatment.   

 

22.  As part of this investigation, I obtained a copy of Dinosaur Junction Pediatrics medical 

records for   and  on 01/15/13.  In reviewing the records, I find Ms. 

Wallace had taken  to the doctor’s office 5 times between 09/16/11 and 05/09/12 for 

various cough/ear infection/sinus issues.  I find there are notes of Ms. Wallace calling the 

doctor’s office on 01/09/13 reporting  looked pale, lethargic, and spitting up to the 

point of vomiting, so she was told to take  to the Emergency Room.  This matched 

the information given by Ms. Wallace about taking  to the ER room 2 days prior to 

 incident.     

 

23.  On 01/18/13 I spoke with Ms. Connie McConnell via the telephone.  Ms. McConnell 

said she was aware of this situation as she had drive Ms. Wallace and  to the hospital.  

During the conversation, Ms. McConnell said she knows Ms. Wallace and  through 

Mr. Martinez, whom she has known since he was 11 years old.  Ms. McConnell explained 

since she lives near Ms. Wallace and Mr. Martinez and they don’t have a car, she sometimes 

provides them rides.  Ms. McConnell said on the Sunday in question, she got a call from Mr. 

Martinez, who sounded upset, said  was not waking up, and asked if she could give Ms. 

Wallace and  a ride to the hospital.  Ms. McConnell said she agreed and drove the two 

to St. Mary’s Emergency Room.  Ms. McConnell said during the ride, Ms. Wallace said 

 had fallen while sledding on the prior Friday, he was sick Saturday, and he wouldn’t 

wake up this date.  Ms. McConnell said Ms. Wallace was holding  who was all 

wrapped up in a blanket.  Ms. McConnell said clearly  was not awake and he did not 

make any noises.  Ms. McConnell said she did wait at the hospital for about an hour, during 

which time she heard from Ms. Wallace that  had to have surgery due to his brain being 

swollen.  Ms. McConnell cried during our conversation, stating it broke her heart that a child 

had to go through this situation.  Ms. McConnell said she saw Mr. Martinez on 01/17/13 and 

he said  had fallen, but did not give details.  Ms. McConnell said she saw Ms. Wallace 

separately after the hospital visit and she said she did not know what happened and was 

wondering if Mr. Martinez did something to     

 

24.  Both Mr. Martinez and Ms. Wallace independently admitted to noticing  change 

in condition on the afternoon of Friday, 01/11/2013.  Both Mr. Martinez and Ms. Wallace 



failed to seek medical care for  until Sunday, 01/13/2013.  The delay in seeking 

medical care for  substantially impacted  medical condition causing serious 

bodily injury. 

 

25.  Mr. Jessie Angelo Martinez, DOB 07/22/1982, is further described on Colorado Driver’s 

License #98-065-0181 and MCSO records as a Hispanic Adult Male, 5’08” tall, 170 pounds, 

brown eyes, brown or black hair, Social Security # .  Mr. Martinez’s last 

reported address was 585 Dike Road in Grand Junction, however on 01/22/2013 I was 

advised Mr. Martinez had been arrested by his parole officer for parole violations unrelated 

to this case.  Therefore, Mr. Martinez is currently located at the Mesa County Detention 

Facility.   

 

BASED ON THE FOREGOING, there is probable cause to believe that ON/BETWEEN 

01/11/2013 AND 01/13/2013 in the County of Mesa and State of Colorado, MR. JESSIE 

ANGELO MARTINEZ, DOB 07/22/1982, committed the crimes of  TWO COUNTS OF 

FELONY CHILD ABUSE (BROKEN ARM AND LACK OF MEDICAL CARE FOR 

HEAD), in violation of CRS 18-6-401(7)(III), class 3 FELONIES, and ONE COUNT 

MISDEMEANOR CHILD ABUSE (BODY BRUISES), in violation of CRS 18-6-

401(7)(VI), a class 2 MISDEMEANOR.  It is therefore respectfully requested that a warrant 

be issued for the arrest of said defendant.   

 

      ______________________________ 

      Investigator Lissah Norcross 

 

 

 

The foregoing was subscribed and sworn to before me on this ______day of _____________, 

2013  by Investigator Lissah Norcross. 

      

 ______________________________ 

      Notary 

     

                                                                      ________________ 

                                       Expires 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

STATE OF COLORADO 

County of Mesa 

 

PEOPLE  V. MR. JESSIE ANGELO MARTINEZ, DOB 07/22/1982 

 

Criminal Action N0. 2013  CR                                                                                
__________________________________________________________________________ 

 

STATE OF COLORADO  

County of Mesa         

 

The People of the State of Colorado, to any peace officer: 

 

GREETING: 

 

Whereas a peace officer has this day made complaint on affidavit sworn to before the 

undersigned Judge and relating facts sufficient to establish probable cause that the offenses 

of TWO COUNTS OF FELONY CHILD ABUSE (BROKEN ARM AND LACK OF 

MEDICAL CARE FOR HEAD), in violation of CRS 18-6-401(7)(III), class 3 FELONIES, 

and ONE COUNT MISDEMEANOR CHILD ABUSE (BODY BRUISES), in violation of 

CRS 18-6-401(7)(VI), a class 2 MISDEMEANOR were committed by MR. JESSIE 

ANGELO MARTINEZ, DOB 07/22/1982.  
 

WE THEREFORE COMMAND YOU forthwith to arrest MR. JESSIE ANGELO 

MARTINEZ, DOB 07/22/1982, and to take him/her without unnecessary delay before the 

nearest Judge of a court of record to be dealt with according to law.  

 

Given under my hand and seal, this            day of ___________________, 2013. 

 

 

Bail is set at $   ___________________ 

 

 

        ________________________________                                                                               

       COURT JUDGE 
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